

Bernd Marin starts-up a new European Bureau in Vienna

Bernd Marin gründet neues Europäisches Bureau in Wien



Europäisches Bureau
für Politikberatung
und Sozialforschung
Wien

European Bureau
for Policy Consulting
and Social Research
Vienna

Bureau Européen
de Consultation Politique
et de Recherche Sociale
Vienne



Ladies and Gentlemen,

This is just to let you know about a few recent developments leading to the foundation of the European Bureau for Policy Consulting and Social Research.

In September 2015, after having served more than 27 exciting years as its Executive Director, I left the European Centre for Social Welfare Policy and Research, affiliated to the United Nations, in Vienna, in order to accept the offer to become the Director (Rektor) of the US-American Webster Vienna Private University (WVPU). After an interesting academic year 2015/2016, deeply divergent views on the university's quality and future perspectives made me decide to move on, once again. My time at Webster was enriching and I would not want to miss it. But it was not what I was made to expect – and it was simply not good enough to be continued. Above all, it was not what would make the best use of the lifetime available to serve the public.

In the words of the protagonists: "I do feel that it is time to focus more strongly on purely academic work and research. The unavoidable administrative load of the Director's role is a main reason behind my decision to opt for a change." (Marin). "In light of Prof. Marin's outstanding academic qualifications and performance, we understand that he wishes to fully devote his professional future to research

Sehr geehrte Damen und Herren,

Ich darf Sie über einige neuere Entwicklungen informieren, die zur Gründung des Europäischen Bureaus für Politikberatung und Sozialforschung geführt haben.

Im September 2015 verließ ich, nach mehr als 27 anspruchsvollen und erfüllenden Jahren als Executive Director, das Europäische Zentrum für Wohlfahrtspolitik und Sozialforschung, in Zusammenarbeit mit den Vereinten Nationen in Wien, um Rektor der US-amerikanischen Webster Vienna Private University zu werden. Nach einem interessanten akademischen Jahr 2015/2016 haben mich jedoch tiefgreifende Auffassungsunterschiede über die Qualität und Zukunft der Universität zu einem erneuten Wechsel veranlasst. Meine Zeit bei Webster war spannend und bereichernd und ich möchte sie nicht missen. Aber sie war nicht, was ich erwarten durfte – und sie war einfach nicht gut genug um fortgesetzt zu werden. Vor allem war sie nicht die beste Nutzung verfügbarer Lebenszeit im Dienste der Öffentlichkeit.

In den Worten der Protagonisten: "Ich spüre, daß es Zeit ist, mich wieder stärker akademischer Arbeit und Forschung zu widmen. Der unvermeidliche Verwaltungsaufwand der Rektoren-Rolle sind ein Hauptgrund meiner Entscheidung für erneuten Wandel." (Marin) "Im Lichte von Prof. Marin's herausragenden akademischen Qualifikationen und Leistungen

and consulting and publishing,” explained Prof. Peter Maher, Associate Vice President of Academic Affairs for Webster University in St. Louis.

Consequently, I decided to start-up a new European Bureau for Policy Consulting and Social Research. This allows me to ultimately return from being a mere administrator providing academic concierge or boutique education to scholarly matters, social science research, strategic consulting and professional publishing afresh.

As well over 90% of third-party research funding of Webster University Vienna 2016 was linked to me personally, resources were easily moving along with me. Happily, the same applies to some staff members and new recruits longed for long since, both coming to the new European Bureau. Together, we will i.a. carry out the Social Inclusion Monitor (SIM) Europe Reform Barometer project for the Bertelsmann Stiftung (www.social-inclusion-monitor.eu), in cooperation with the WPZ of the University St. Gallen, and other projects.

Thus, with the foundation of a new set-up a much better way of spending professional energies has been discovered. I want to help not just to generate, but also to translate scientific reasoning, knowledge and findings into popular understanding of comparative empirical research outcomes. In the future we will focus on social science to be construed as what I label journalist “pop-science” in civic discourse and public debate.

In terms of services offered, the European Bureau for Policy Consulting and Social Research and I personally provide expert advice, professional and strategic consultancy, research, keynotes, lectures and presentations, commentaries and participation in discussions and public debates, continued education, training sessions, workshops, expertise, scientific publications as well as journalistic contributions in print, radio, video and television.

You can reach us as indicated below. For recent and current activities and public traces please visit the website www.europeanbureau.net or www.berndmarin.eu, a work in progress.

We are looking forward to your feedback, queries and suggestions.

Bernd Marin

verstehen wir, dass er sich künftig professionell vollständig auf Forschung, Beratung und Publikationen konzentrieren wird” erklärte Prof. Peter Maher, Associate Vice President of Academic Affairs der Webster University in St. Louis.

Daher habe ich mich zum Start-up eines neuen Europäischen Bureau für Politikberatung und Sozialforschung entschlossen. Das erlaubt mir wieder vom bloßen Administrator akademischer Concierge- oder Boutique-Lehr-dienste zu Gelehrsamkeit, wissenschaftlicher Forschung, strategischer Konsultation und Veröffentlichungen zurückzukehren.

Da über 90% der Drittmittel für Forschung der Webster University 2016 an mich persönlich gebunden waren, konnten sie leicht mit mir mit wandern. Glücklicherweise gilt dasselbe für einige Mitarbeiter - und vor allem lange umworbene Wunschkandidaten konnten ebenfalls für das Europäische Bureau gewonnen werden. Als Erstes führen wir, gemeinsam mit dem Wirtschaftspolitischen Zentrum der Universität St. Gallen (WPZ), das Social Inclusion Monitor (SIM) Europe Reform Barometer Projekt der Bertelsmann Stiftung (www.social-inclusion-monitor.eu) und andere Projekte durch.

Auf diese Weise habe ich mit der Gründung eines neuen organisatorischen Set-ups einen besseren Weg gefunden, professionelle Energien nicht nur bei der Erzeugung, sondern auch der Vermittlung wissenschaftlichen Denkens, Wissens und vergleichender empirischer Befunde einzusetzen. In Zukunft werden wir uns auf sozialwissenschaftliche Forschung und Publizistik im zivilgesellschaftlichen Diskurs und öffentlichen Debatten fokussieren.

An Dienstleistungen halten das Europäische Bureau für Politikberatung und Sozialforschung und ich selbst die folgenden Serviceangebote für Sie bereit: fachliche und strategische Beratung, Recherche und wissenschaftliche Forschung, Keynotes, Vorlesungen, Vorträge, Kommentare und Teilnahme an öffentlichen Debatten, lebensbegleitende Fortbildung, Training, Workshops, Gutachten, wissenschaftliche und andere Veröffentlichungen, publizistische Beiträge für Print, Radio, Video und Fernsehen.

Wir sind unter folgender Adresse erreichbar. Für Informationen über jüngste und laufende Aktivitäten und ihre öffentliche Resonanz besuchen Sie bitte die in Arbeit befindliche

Website www.europeanbureau.net oder
www.berndmarin.eu.

Wir freuen uns über Ihre Anfragen und
Anregungen.

Bernd Marin



www.europeanbureau.net

Prof. Dr. Bernd Marin
Director
European Bureau
for Policy Consulting
and Social Research
Vienna

Schottenring 19/9
1010 Vienna/Austria
Tel. +43 664 100 2617
marin@berndmarin.eu
marin@europeanbureau.net
www.europeanbureau.net

Our mailing address is:

marin@europeanbureau.net

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#)